
Otázka 1 U každé z následujících možností vedle písmena vyznačte, kde bude stát který rozhodčí. Press box 
(tedy strana s hlavní tribunou, kde většinou má střídačku domácí tým) je dole, chain tedy bude 
nahoře. Kope se „zleva doprava“. Uvažujte standardní kickoff na začátku zápasu. 

 
Crew 5s:      Crew 7s: 

    
 
Standardní pozice pro kickoff vyplývají z MOFO, sekce 26.1.: 

 
 
Otázka 2  Napište pod každý signál, co označuje. 

                
 Safety   Ztráta downu   Illegal Touching       Ineligible receiver    Illegal block in  

        Downfield         the back 
 
Otázka 3 2&10 @A-30. Run A25 skončil složením @A-45. Během runu se A82 dopustil holdingu. 
A 2&11 @A-29 – R  holding A82 byl na @A-39  

A 2&5 @A-35 – R holding A82 byl na @A-49 
V obou případech se stal faul před LOS, ve druhém případě navíc i před koncem akce. Penalizace je tedy v prvním 
případě odměřena z místa faulu, ve druhém případě z konce akce.  
 
Otázka 4 2&10 @B-40. Screen pass na WR A81, který s míčem vyběhne do autu @B-25. Na časomíře zbývá 

čas 1:32. 

A 1&10 @B-25 – R  Hraje se 3. čtvrtina. 

A 1&10 @B-25 – S Hraje se 4. čtvrtina. 

Pokud akce skončí v autu, tak čas začíná na ready s výjimkou, kdy do konce poločasu zbývají méně než 2 minuty. 
 
Otázka 5 2&18 @A-45. Po odhození passu nastal @A-40 roughing the passer.  
A 1&10 @B20 – R Pass byl zachycen @B-35 (a receiver hned složen). 

A 1&10 @B40 – R Pass byl interceptnutý @B-35 (a obránce hned složen). 

V prvním případě lze penalizaci 15 yardů přidat ke konci akce (9-1-9), ve druhém případě toto aplikovat nejde, a 
tak je nutno penalizovat z předchozího spotu. Čas v obou případech na ready, protože nenastala žádná podmínka 
pro snap (ve druhém případě má sice B míč, ale nebude rozehrávat příští down). 
 



Otázka 6 4&10 @A-30. Punt od A90. Míč dopadne na zem @B-45 a kutálí se okolo hráčů A44 a B27, kteří 
jsou ve vzájemném kontaktu. ... Míč následně zalehne A55 @B-35. 
A 1&10 @B-35 – S  Míč se odrazí o nohu B27 @B-37. 

B 1&10 @B-35 – S  A44 nablokuje B27 do míče @B-37.   
Otázka shodná s AR 2-11-4-I a mířící na to, zda se aplikuje pravidlo o „forced touching disregarded“. Ve druhém 
případě byl hráč B do míče nablokován a pravidlově se tak míče nedotkl. Samotný kontakt dvou hráčů ale nestačí 
– pokud se míč do hráče pouze odrazí, dotyk se počítá a míč získá A. 

Otázka 7 A 2&10 @B-14. Incomplete pass, během kterého se obrana se dopustí pass interference. 
A 1&Goal @B-4 – S  Pass interference nastal @B-4. 

A 1&Goal @B-2 – S  Pass interference nastal @B-1. 
Pass interference pod 15 yardů od LOS je spot foul. Výjimkou je ovšem případ, kdy by penalizace z „vně“ B-2 míč 
posunula „dovnitř“ B-2 – toto u PI nemůže nastat (resp. může nastat jen a pouze při try). Ve druhém případě se 
tedy bude rozehrávat z B-2.  

Otázka 8 Kickoff @A-35. B10 se připravuje zachytit kick a @B-15 zamává platný (valid) fair catch signál. B10 

... míč muffne do vzduchu, a poté jej (stále ze vzduchu) zachytí ... 

B 1&10 @B-20 – S  Muff @B-18, catch @B-22 

B 1&10 @B-22 – S  Muff @B-22, catch @B-18 

Podle 6-5-1-b hráč, který si platně „zamával“ pro fair catch, má možnost po muffu catch dokončit a tato možnost 
mu musí být poskytnuta (pozn. toto samozřejmě končí, pokud míč spadne na zem, jelikož pak už nepůjde o catch, 
ale recovery). Pokud se mu catch podaří dokončit, vrátí se míč na místo prvního doteku. Proto ve druhém případě 
bude B rozehrávat z B22. Dle 6-5-1-a nicméně fair catch v rámci vlastních 20 yardů posune místo rozehrání na 
B20. Kompletace catche tedy míč vrací z 22 na 18 a druhé pravidlo jej posune z 18 na 20, odkud B bude 
rozehrávat.  

 

Otázka 9 3&10 @A-25. Receiver A88 se u sideline @A-40 natahuje, aby chytil forward pass. Po natažení 

celého těla ztrácí balanc, ale podaří se mu dostat obě nohy do hřiště a zároveň míč pod kontrolu. 

Poté v rámci pádu na zem chvíli „letí vzduchem“, načež po dopadu udělá „kotrmelec“. 

A 4&10 @A-25 – S  Ve vzduchu před „kotrmelcem“ na chvíli míč pustil a znovu chytil (dále již nepustil). 

A 4&10 @A-25 – S  Ve vzduchu míč pevně držel, ale v závěru „kotrmelce“ mu na zemi vypadl. 

Pokud hráč chytá míč a před dokončením catche začne padat k zemi, musí míč udržet „až do konce pádu“ (2-4-3-
b). V obou případech se tedy jedná o nekompletní pass.  
 
Otázka 10   Kickoff @A-35. A se pokouší o překvapivý onside kick. Variantu opakování kickoffu ignorujte. 
B 1&10 @A-39 – S Míče se @A-39 dotkne A22, ale nechytí jej a míč pak zalehne B17 @A-45. 
A 1&10 @A-37 – S Míče se @A-39 dotkne B17, ale nechytí jej a míč pak zalehne A22 @A-37.  
V prvním případě míč neurazil 10 yardů a jedná se o illegal touching. Tým B má tedy po dotyku A „volnou akci“ – 
buď někam doběhnout nebo v nejhorším případě mají míč v místě dotyku (pokud nefaulují). Jelikož nedoběhli na 
lepší místo, tuto možnost zvollí a budou rozehrávat na @A-39. Ve druhém případě platí, že po dotyku B je míč 
zcela volný a kdo jej zalehne, ten jej má (pouze A by s ním nemohli dále běžet – v případě jejich získání míče by 
akce okamžitě skončila). 
 
Otázka 11 1&10 @A-35. Quarterback A12 stojí v shotgunové pozici a zachytí snap. Začne scramblovat a na 

@A-35 začne odhazovací pohyb. Ruka s míčem nejprve směřuje dopředu, načež A12 začne míč 
stahovat zpět k tělu. Než se mu to podaří, míč mu vypadne. Míč dopadne na zem @A-33, kde jej 
zalehne B55 a akce tímto končí.  

B 1&10, A-33 – S  A12 nebyl nikým kontaktován. 
B 1&10, A-33 – S  A12 byl před vypadnutím míče trefen do zad od B52. 
Ačkoliv pravidlo 2-19-2-b definuje, že forward pass začíná v momentě, kdy začne pohyb ruky dopředu, toto 
neplatí v případě, kdy passer sám začne míč stahovat zpět, a to bez ohledu na to, zda je v takovém případě 
kontaktován. V obou případech se tedy jedná o fumble, nikoliv pass. Míč získá B v místě, kde jej B55 zalehl. 
 



Otázka 12 A 1&10 @B-40. QB A12 hází pass, který je interceptnut B17 @B-25. Při returnu, když je @A-11, se 
B17 očividně vysmívá A55 a posměšně mu ukazuje míč. Následně skóruje touchdown tak, že do 
endzóny docouvá. Po překročení goal line, když je B17 zhruba pět yardů v endzóně, ...   

B 1&10, A-41 – S  B17 touchdown slaví ukázáním gesta „podřezávání krku“. 

B 1&10, A-13 – S  je B17 násilně sestřelen k zemi frustrovaným A55. 

V obou případech se jedná o kombinaci live-ball nesportovního chování a dead-ball nesportovního chování a oba 
fauly budou odměřeny. TD tedy neplatí a penalizací za něj je 15 yardů z místa faulu, které míč posunou na A-26. 
V prvním případě pak druhé nesportovní chování B znamená dalších 15 yardů zpět (a B17 je vyloučen, k čemuž by 
ostatně stačil i druhý faul sám o sobě). Ve druhém případě se bude po faulu A půlit vzdálenost a B tak dostane míč 
@A-13. 
 
Otázka 13 2&Goal @B-8. QB A17 hází pass na receivera A88, který cca 1 yard od end line vyskočí pro pass 

vysoko kolmo do vzduchu a míč pevně zachytí. Poté, co nad míčem získal kontrolu a před tím, než 
dopadne do hřiště na zem, jej 1 yard od end line B21 ... První kontakt A88 se zemí je v autu, 
nicméně i po dopadu na zem pevně drží míč v rukou.  

A 3&Goal @B-8 - S B21 jej tvrdě trefí a „odpálí“ přes end line do autu.  
Try @B-3 – X  B21 jej zachytí do náruče, poponese několik kroků do autu, a pak nechá spadnout. 
Aby byl pass kompletní, tak se musí zachycující hráč dotknout částí těla země ve hřišti (2-4-3). V prvním případě se 
tedy jedná o incomplete. Druhý případ je složitější – jelikož B21 receivera, který skákal pro míč, drží a brání mu 
tím, aby se vrátil na zem, akce končí ve chvíli tohoto držení (4-1-3-p). Výsledkem akce je kompletní pass v endzóně 
a tedy touchdown (AR 7-3-6-III).  
 
Otázka 14 4&10 @50. Punt. Nedotknutý míč se vznáší nad endzónou, když se A88 natáhne nad goal line a 

míč odplácne (battne) zpět do hřiště. B22 míč muffne na @B-2 a následně jej na @B-6 zalehne 
hráč .... Zatímco byl míč volný, spáchal B77 holding na A21 @B-10. 

A 1&10 @B-40 – S  Míč zalehl hráč A43 

B 1&10 @B-3 – S Míč zalehl hráč B43 

Tým A přijme penalizaci a tím zruší možnost B přijmout míč v místě illegal touchingu. Jelikož se faul stal během 

scrimmage kicku, je k rozluštění správné penalizace identifikovat, zda bude platit PSK. V prvním případě neplatí, 

jelikož míč po akci nenáleží týmu B. Penalizace je tedy z previous (AR 6-3-11-III) a tým A získá první down. Čas 

bude na snap, jelikož v akci byl legální kick. Ve druhém případě PSK platí a tým B bude rozehrávat po odpovídající 

penalizaci.  

 
Otázka 15 3&10 @A-10. B prohrává o 4 body. Na konci čtvrté čtvrtiny a za běžícího času (po ready for play) 

B77 překročí neutrální zónu a fyzicky vrazí do A76. Čas se zastaví na ... a tým B již nemá k dispozici 
timeout. Nad rámec standardní odpovědi uveďte, kolik bude (přibližně) na časomíře při 
následujícím snapu.  

A 3&5 @A-15 – R, 1:05 Čas se zastavil na 1:30 
Konec zápasu   Čas se zastavil na 0:30 
Výsledkem akce je faul, po kterém se čas spustí na ready. Ve druhém případě však je do konce méně než minuta. 
Jelikož jde o faul spáchaný při běžícím čase, jehož přímým důsledkem bylo zastavení času (samotný ten faul 
zastavil čas), je aplikovatelný 10-vteřinový odečet. Ten čas dostane na 0:20, následně se na ready spustí a vyprší, 
než ke snapu dojde (bude tedy konec zápasu – pozn. akceptováno bylo i „X“ nebo 0:00). 
 
Otázka 16 4&16 @B-19. Pokus o field goal. Holder A12 chytá snap a nastaví míč na zem @B-25. Než se A99 

může pokusit o kop, B41 vyplácne (battne) A12 míč z rukou. Míč vyletí přímo do rukou kickera 
A99, který stojí @B-30 a okamžitě ...  

B 1&10 @B-30 – S  drop kickne míč středem branky. 
B 1&10 @B-30 – S  se pokusí o drop kick, ale branku mine. 
Oba případy jsou zcela totožné. Batting je legální, jelikož se nejedná o volný míč (AR 4-1-3-I-c). Jedná se ale o 4th 

down a platí tedy fourth down fumble rule 4-1-3-j a akce končí v momentě, kdy A99 míč zachytí. Výsledkem akce 

je turnover on downs a B získá míč v místě zachycení. (Pokus o) drop kick bude impresivní, ale není součástí akce. 

 

 



 

Otázka 17 4&10 @B-40, A hraje normální akci a RB A23 doběhne @B-35, kde je složen ... 

A 1&10 @B-20 - R  Linebackerem B20 zjevně a silou za face masku. 

B 1&10 @B-20 - S  Čistě, ale těsně po tacklu LB B20 na ležícího A23 řve “ani hovno, rozumíš, seš nula” 

V prvním případě byl faul live-ball a penalizace dá týmu A automatický první down. Ve druhém případě je faul 

dead-ball, a jelikož se jednalo o čtvtý down, je výsledkem akce turnover on downs. Bude odměřeno také 15 yardů, 

nicméně míč připadne B. 

 
Otázka 18 4&10 @B-35. Na konci čtvrté čtvrtiny QB A12 scrambluje, doběhne na @B-32, tam se otočí a vrátí 

se zpět na @B-36, odkud hodí kompletní pass na A88 v endzóně týmu B. Během akce vypršel čas.  
B 1&10 @B-41 - X A vede o 1 bod.  
Konec zápasu  B vede o 1 bod.  
Jelikož A12 před odhozením byl před neutrální zónou, jedná se o illegal forward pass (7-3-2-e). B tedy faul přijme 
a TD neplatí. Jelikož navíc penalizace zahrnuje loss of down, získá B míč. Druhou složkou je, že pokud během akce, 
kdy vyprší čas, je přijmuta penalizace, bude se rozehrávat untimed down. Toto od roku 2022 potenciálně platí i 
právě v případech, kdy penalizace obsahuje loss of down, a zda této možnosti využije, si vybírá poškozený tým. 
V prvním případě tedy B získá jak míč, tak untimed down. Ve druhém případě si B zvolí untimed down nehrát a 
zápas končí. 
 

Otázka 19 4&3 @A-20. Punt A82 je zblokovaný @A-7 hráčem B22. Míč se šťastně odrazí zpět do rukou A82, 

který s ním běží směrem k pravé sideline. Těsně u sideline ... k překvapení celého stadionu kope 

další punt, který se dokutálí @B-27. 

B 1&10 @B-27 – S (druhý punt je kopnut) @A-15 

B 1&10 @A-15 – S (druhý punt je kopnut) @A-30 

Ačkoliv je možné, že se s vámi klidně i američtí trenéři budou do krve hádat, že je možno během downu kopnout 

jen jeden punt, není tomu tak. První případ je absolutně legální a postupuje se zcela stejně, jako by šlo o punt 

první. Ve druhém případě druhý punt legální není - jelikož je odkopnut před (beyond) LOS, jedná se o illegal kick. 

Dle pravidla 6-3-10-c akce končí momentem, kdy A82 kopl do míče. Penalizace je pak 5 yardů z místa předchozího 

rozehrání a navíc ztráta downu. Bez ohledu na to, že A82 „již získal“ 1st down, tak puntem beyond LOS o něj přišel 

a míč získá B. 

 

Otázka 20  2&10 @B-25. 2. polovina 2. prodloužení. Skóre je vyrovnané. B21 interceptne pass od A12 @B-10 
a doběhne až do endzóny týmu A. Během returnu hráč B79 blokuje A80:ho pod pasem @A-40.  

A Try @B-1.5 - X Ve třetím prodloužení (pokud bude – napiš „X“ pokud ne) bude útokem začínat tým A  
B Try @A-18 – X Ve třetím prodloužení (pokud bude – napiš „X“ pokud ne) bude útokem začínat tým B  
Jelikož se faul stal po změně držení míče, skóre neplatí a druhé prodloužení končí. Od sezóny 2022 nicméně platí 

v prodlouženích dvě změny a obě se projeví v řešení. Počínaje třetím prodloužením namísto normálního drivu 

nastupují 2-pt try (3-1-3-e). Nově lze od loňska také přenášet ne-flagrantní personal fouly mezi prodlouženími (10-

2-7-a). Faul B79 tedy bude administrován při try na začátku třetího prodloužení. Nejprve si tým, který má volbu 

(ten, který vyhrál los na začátku prodloužení) vybere, zda bude začínat útokem, nebo obranou, a poté se buď 

bude půlit vzdálenost, nebo se půjde o 15 yardů zpět na 18. 

 

Otázka 21 3&10 @50.  Při snapu má tým A pět hráčů v backfieldu. Pass od A12 je interceptnut B21 @B-25. 
B21 returnuje deset yardů ja je složen @B-35.  

B 1&10 @B-15 - S B55 blokuje A87 pod pasem @B-30 během returnu B21. 

A 3&10 @50 – R Před odhozením passu spáchal B33 holding na A23 @B-42.  
Jelikož jsou v akci fauly obou týmů, je defaultním řešením „offset“ a opakování downu. Pokud ovšem tým, který je 

na konci akce v držení míče, nefauloval před tím, než svoji poslední possession získal, může offset odmítnout a 

získat míč po administraci „své“ penalizace (výjimka 1 z pravidla 10-1-4). V druhém případě toto nenastalo (B 

fauloval před interceptionem), a tak je offset jedinou možnou volbou. V prvním případě B před interceptionem 

nefauloval a offset tedy odmítne tedy offset. Penalizace bude 15 yardů z místa faulu. 



 

Otázka 22  3&Goal @B-2. QB A3 zkouší protlačit míč středem. Utvoří se hromada navzájem se přetlačujících 

hráčů. V momentě, kdy je A3 @B-1, jej tackle A63 ... do endzóny. 

A 3&Goal @B-6 – S ... stojící v endzóně zatáhne za ruce a silou přitáhne k sobě dopředu ... 

A Try @B-3  ... stojící @B-2 zatlačí do zad a silou dotlačí od sebe dopředu ... 

První případ odpovídá definici faulu „assisting the runner“ (pravidlo 9-3-2-b, AR 9-3-2-I). Penalizace je 5 yardů dle 

3-and-1 principu. Čas půjde na snap, jelikož výsledkem akce byl TD. Druhý příklad je legální a výsledkem je tedy 

touchdown. 

 

Otázka 23 ... @A-35. Kick od A80 letí směrem k zemi na @B-30. B21 stojí na @B-20 a ve snaze dostat se 
k míči musí oběhnout hráče A50 @B-25. Nakonec míč @B-30 zachytí a returnem doběhne @B-35.  

B 1&10 @B-40 - S  Jednalo se o 4&10 a punt. 
B 1&10 @B-40 - S  Jednalo se o kickoff. 
V obou případech se jedná o kick catch interference. Mezi kickoffem a puntem v tomto místě hřiště není žádný 
rozdíl a penalizace je 15 yardů z místa faulu (pozn. pokud by k faulu došlo mezi GL a B-20, penalizuje se v případě 
free kicku z B-20 - u scrimmage kicku tomu tak není).  
 

Otázka 24  4&Goal @B-5. Pokus o field goal od A89 je částečně zblokován hráčem B60 @B-4 a míč pokračuje 
v letu vzduchem. 2 yardy hluboko v endzóně se míč pokusí chytit B54, ale nepodaří se mu to a míč 
muffne. Volný míč se kutálí a nakonec jej ...  

A Try @B-3 – X   ... zalehne v endzóně A77. 
A 1&Goal @B-2 - S  ... zvedne A77 @B-2 a doběhne s ním do endzóny. 
Blok od B60 je považován jako blok v neutrální zóně (6-3-1-b) a všechna pravidla o scrimmage kicks tak nadále 
zůstávají v platnosti. V endzóně se pak před dotekem země dotkne hráč B a tak jej mohou získat oba týmy (6-3-
3). V prvním případě je odpověď jasná a jedná se o touchdown. Ve druhém případě ne, jelikož A může obecně 
dotknutý scrimmage kick získat, ale nesmí s ním dále postupovat (6-3-6-a). Získají tedy první down v místě 
zvednutí míče. 
 
Otázka 25 3&10 @A-5. A44 převezme míč a běží na @A-6, kde je trefen a fumbluje. Míč ...., a následně jej 

@A-8 B54 odplácne (battuje) dopředu do endzóny A. Míč následně přeletí do autu přes end line.    
A 1&10 @A-16 - S  míč letí rovnou do vzduchu (před battingem se nedotke země) 
A 1&10 @A-20 - R  míč spadne na zem a odrazí se do vzduchu  
Batting B54 dopředu je v obou případech nelegální (9-4-1-c) a místem penalizace je basic spot, kterým je konec 
related runu, tedy @A-6 (10-2-2-d-1-b). K rozklíčování správné odpovědi je nicméně nutno rozlišit, kdo je 
zodpovědný za to, že míč v endzóně skončil. V prvním případě se jedná o batting rovnou ze vzduchu, který míči 
nedodává nový impetus, a tak je za míč zodpovědný tým A (8-7-2-b) a výsledkem akce je safety. A tedy nemá jinou 
možnost, než vzít penalizaci (čas bude na snap, jelikož se jednalo o safety). Ve druhém případě bat nový impetus 
dodává a výsledkem akce je tedy touchback. Pro A je v tomto případě výhodnější penalizaci odmítnout, čímž získá 
první down ve standardním místě po touchbacku.  
 
 


